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Z A P I S N I K

s a  dvadesetprve za jedničke soednice Skupštine opštine Banja Luka 
održane dana 2 9 . a p r i l a  19b8.godine.

S je d n ic a  je  poče la  sa  radom u 9,2o časova u V i j e ć n i c i  
Doma k u l tu re .

P re t s je d av a  i  rukovodi sjednicom pred s jed n ik  Skupštine 
opšt ine  Babić Živko.

Z ap isn ik  vodi radnik Skupštine opštine Golubović M i l i j a n a .  
S j e d n i c i  p r i s u s t v u je  po v i je ć im a :
Opštinsko v i j e ć e :  p r isu tno  41 odbornika, otsutno 9 odbor

n ik a .
Nisu n a j a v i l i  izo s tan ak  sa  s j e d n ic e :  Erceg I l i j a ,  Gazić 

Jo šk o ,K o p r iv ic a  Boško, P i š t e l j i ć  dr Dušan, P la v č ić  Milorad i  Vi- 
šekruna Vaso.

Vijeće radnih z a je d n ic a :  p r isu tn o  35 odbornika, otsutno 
15 odbornika.

Nisu n a j a v i i i  izo s tan ak  sa  s j e d n ic e :  Antić Mirko, Ja n k i-  
j e v i ć  Viktor ,  Janković Dr V o j i s l a v ,  Kovačević Rade, Mandić Vuka- 
š i n ,  Memon Ivan, P i r o l i ć  Meho, Rokvić Djuro, Ruždić T e o f ik ,S a v ić  
M i l iv o je ,  Senić Ranko, S o f t i ć  Muhamed, Sukalo Bogoljub i  Vranješ 
Todor.

N a j a v i l i  su o t su s tv o :  Anušić Jo so ,  J o s i o o v ić  Perdp, S o la -  
j a  J e f t o  i  Osmančević Sabahudin.

Zajedničko j  s j e d n i c i  p r i s u s t v a j e  76 odbornika, odsutno 
24 odbornika.

P r e d s je d a v a ju ć i  je  konstatovao da p o s t o j i  k v a l i f ik a c io n a  
većina  za rad ,

Na p r i j e d l o g  p re d s jed av a ju ćeg  usvojen j e  s l i j e d e ć i

D N E V I  R E D :

1 .  Analiza  o k re tan ju  privrede i  društvenih s lu ž b i  u i9 6 7 .g o d in i  
i  razvojnim mogućnostima u 1968 .god in i .

2 .  Zakljućuri o p o l jo p r iv r e d i  ,
3 .  R e z u l t a t i  p o s lov an ja  pr ivredn ih  o r g a n iz a c i j a  po završnim raču- 

nima za 1967.godinu.
4 .  I z v j e š t a j  o radu za 1967.gođinu SDK - P i l i j a l a  1о5 B.Luka
5. Program r a z v o ja  osnovnih šk o ia  za period 1966-1975 godine.
6.  Program E l e k t r i f i k a c i j e .
7 .  Ođluka koja  zamjenju je  U rb a n i s t i č k i  plan.
8 .  R je še n je  o davanju naziva ulicama.
9 .  R je še n je  o s i a v l j a n j u  KP "Tržn ica"  pod prinudnu upravu.

io .  P r i j e d l o g  Odluke o izmjeni Ođluke o n a jv iš im  cijenama i  n a jv i -  
šim maržama u m aloorođaji  ođredjenih proizvoda.
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11.  P r i j e d lo g  Odluke o u s ta n o v l je n ju  Nagrade Dana m lad o s t i .
12. P r i j e d lo g  r j e š e n j a  o f inans i j skom  planu s r e d s t a v a  mjesnog 

saraodoprinosa u l % 8 . g o d i n i .

13. P r i j e d lo g  r j e š e n j a  o upotreb i  udruženih s r e d s t a v a  SRBiH i  
opšt ine  Banja  Luka.

14. izmjena Ođluke o radnom vremenu u organima uprave Skuoštine 
opšt ine  Banja  Luka.

Ad. 1 . -  4.

A naliza  o k re tan ju  privrede i  društvenih  s i u ž b i  u 1987. 
godin i  i  razvojnim mogućnostima u 1968 .godin i  i  Z a k l ju č c i  o po- 
1j o p r i v r e d i .

I z v j e s t i l a c  odbornik Škrb ić  S lavko.
Pred s jed n ik  Babić Zivko: predlaže da se odmah predje  na 

d i s k u s i j u ,  pošto su r p a i e r i j a l i  po 1. i  2. t a č c i  d o s t a v l j e n i  od- 
bornicima uz m a t e r i j a l .

Odbornik Midžić Z la tko :  I g t i č e  da u m a te r i ja l im a  n i j e  
b i l o  mnogo r i j e č i  o s  t a g n a c i j i  z a p o s le n o s t i  u 19b7 .god in i ,  a u 
našem gradu ima v e l ik  broj mladih l j u d i  k o j i  godinama čekaju  po- 
s a o .  Ne može se o č e k iv a t i  r j e š e n j e  ovog p i t a n ja  odozgo, nego 
u k l a n j a t i  sa  radnih m jesta  nesposobne i  pr im ati  mlade stručn.jake. 
Ne b i  t re b a lo  ovakve probleme p r e p u s t i t i  s t i h i j i ,  j e r  se mogu 
d o g o d i t i  i  n e p r i l i k e .  Privredne o r g a n iz a c i je  donose p ra v i ln ik e  
o prijemu na rad p r ip rav n ik a ,  a l i  i  đ a l j e  r i j e t k o  primaju na rad 
radnike bez prakse .  N a d a l je , i s t i č e  da i n t e g r a c i j e  u nekim rad-  
nim o r g a n iz a c i j a  n isu  p ru ž i le  očekivane r e z u l t a t e .  Nije se dobi-  
lo  ono ćemu su se  r a d n ic i  n a d a l i ,  nego je  u nekim sluča jev im a do- 
l a z i l o  do o tpuštan ja  radn ika .  Smatra da se u mnogim r a d .o rg a n iz a -  
cijaraa odgovorni rukovodioci  boje primanja na rad mladih s t r u č -  
n ja k a ,  a mi nemamo h r a b r o s t i  za pokretan je  sra jen j ivan ja  sa  polo-  
ž a j a  nes trućn ih  l j u d i .  Na k ra ju  i s t i č e  da Skupština t re ba  posve- 
t i t i  posebnu pažnju mogućnostima z a p o š l j a v a n j a .

Odbornik F i l i p o v i ć  Sa f e t :  Smatra da naše d je lo v a n je  u po- 
l i t i c i  z a p o š l j a v a n j a , ipak n i je  tako l o š e .  Neše banke n isu  nepos- 
lovne,  a u t r e g i v i n i  nema nijedne radne o r g a n iz a c i je  ko ja  je  'loše 
po s lo v a la  u p ro te k lo j  g o d in i .  Međjutim, Banja Luka - kao trgovać-  
k i  centar  Bos.  K ra j in e  n i j e  jo š  i s k o r i s t i l a  sve mogućnosti.  Na 
tom planu već je  nešto  uč^njeno. Terc j a ln e  d j e l a t n o s t i  i  zanat-  
s tvo pruža ju  v e l ik e  mogućnosti za z a p o š l ja v a n je  mladih s t r u č n ja -  
ka. Ne s l a ž e  se sa  kons a tac i jom  odbornika Midžića o in te  r a c i j a -  
ma, j e r  smatra da jedna dobro p ro a n a l iz i r a n a  i n t e g r a c i j a  mora da- 
t i  r e z u l t a t e .  Tako nešto bi t r e b a lo  p reduze t i  i  u o b l a s t i  t r g o v i -  
ne.  I s t i č e  da će banjalućke t r g . o r g a n i z a c i j e  angažovat i  sva  r a s -  
p o lo ž iv a  s r e d s tv a  na i z g r a d n j i  za jedničke robne kuće.

Odbornik Džubo R e f ik :  smatra da je  a n a l iz a  dobro obrad je-  
na,  iako se kroz m a te r i j a l e  ne može baš sve i s k a z a t i .  Radne orga- 
n i z a c i j e  čine sve da obrt k a p i t a l a  bude š t o  v e ć i ,  a l i  se  r a d i  
r a z je d in je n o g  d je lo v a n ja ,  nekada na t r ž i š t u  nadju i s t i  p ro izvod je-  
č i .  Proizvodnja u KDI"Vrbas" za 28 % je  veća, a r e a l i z a c i j a  r a s t e  
na domaćem t r ž i š t u ,  a l i  ne na s t r a n  m. U 1968 .gođ in i  t re b a ju  u č i-  
n i t i  mnogo napora za povećanja plammana robe na s t r a n a  t r ž i š t a .
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Ođbornik Djordić  Slobodan: S la že  se đa d iskusi jom  Džubo 
R ef ika  da je  b i lo  pojava opadanja s ređ s tav a  u poslovnim fondovi-  
ma radnih o r g a n i z a c i j a , kao i  nepovoljnog ođnosa fondova i  s red -  
s t a v a  za LD. Neke p r i v . o r g a n i z a c i j a (  '‘ J e l š i n g r a d "  i  đr) ne ulažu 
n i š t a  u poslovne fondove. Npr.T^ornica duhana, i  pored opšteg  po- 
r a s t a ,  l o š i j e  j e  po s lo v a la  u 1967 nego u prethodnoj g o d in i .  
N a jb o l je  pos lov an je  post ign uto  j e  u komunalnim preduzećima, a l i  
smatra da tome n i j e  uzrok neka n a r o ć i t a  o r g a n iz a c i j a  i  d r .  nego 
s i s t e m  davanja s a g l a s n o s t i  na c i j e n e .  Smatra da je  p o l jo p r iv re d a  
p o z i t iv n o  p o s lo v a la ,  pa mu je nejasno iznošenje  u a n a l i z i .

Odbornik Mar č e t i ć  Bogdan: Učestvovao je u i z r a d i  a n a l i -
ze i  smatra da je  ovo prviput  da se donose o z b i l j n i j i  z a k l ju č c i
0 p o l j o p r i v r e d i .  Zato je  potrebno u č i n i t i  sve da ih sprovedemo.
ZZ Banja Luka j e  nedavno razm atra la  p r i j e d l o g  zak l ju ćaka  o p o l jo -  
p r iv r e d i ,  neki se već sprovođe ( p i t a n je  i n t e g r a c i j e ,  nomadjenje) 
te  moli i  a p e lu je  na sve f a k to re  da ih u tome pomognu. Izn os i  
podatke o radu zadruge, te i s t i č e  da osim v l a s t i t e  proizvodnje 
o s tv a ru ju  i  kooperac i ju  sa  indivićbalnim proizvod ja č im a .

P o s lan ik  Karabegović Osman: p o s t a v l j a  p i t a n j a  š t o  su 
n a p r a v i l i  s a  trgovindm i  kolika  i  kakva im je v l a s t i t a  proizvođ- 
n j a .

Odbornik Marčetić  Bogdan: ob ja šn java  da imaju r a z v i je n u  
t r g . d j e l a t n o s t , a da u v l a s t i t o j  p ro izv o d n j i  s t o j e  na g ra n ic i  ren 
tab i . l i t e t a .

Odbornik J a j ć e v i ć  I v i c a :  Smatra da su m a t e r i j a l i  d o v o l j -
no opširno i z n i j e l i  k re ta n je  privrede u p ro te k lo j  g o d in i .  A l i ,  
istovremeno i s t i č e  da se ,k a o  po p ra v i lu ,  kasn i  sa  donošenjem pro- 
grama i  sm jernica  za rad u tekućoj g o d in i .  Cini mu se da su  r e -  
z u l t a t i  takv i  da se ne može b i t i  nezadovoljno sa  p o s t ig n u t im , je r  
nam to kažu i  zav r šn i  raću n i .  Međjutim, t a j  uspjeh i i j e  dovoljan
1 ne da je  g a ra n c i ju  da ćemo ga p o s t i ć i  u l § 6 8 . g . .  Stoga pređlaže  
da se  uputi  preporuka komorama i  drugim odg.faktorima da brže i  
neposredni je  đ j e l u j u  u p i tan j im a  proizvodnje i  poslovan.ja privred

Iz ra ž a v a  sumnju u neke k o n s ta t a c i j e  i z  a n a l iz e  koje se  od 
nose na i n v e s t i c i j e .

Pos lan ik  Karabegović Osman: i s t i č e  da nema programa moder 
n i z a c i j e  i n d u s t r i j e  - to  se s t a ln o  go v o r i .

Odbornik J a j č e v i ć  I v i c a :  Obim i n v e s t i c i j a  ostaće na n i-
vou p ro š le  godine.  K0n s ta tu je  se  da p r iv re d n ic i  s t a ln o  negoduju 
na malff i n v e s t i c i j e  i  da su one krive za lo š  r a d . A l i ,  ako su te 
i n v e s t i c i j e  dobre i  neophodne, onda po njegovom m iš l j e n ju  nema ni 
m odernizaci je  proizvođnje i  usp ješnog  sprovod jen ja  reforme.

P os lan ik  Karabegović Osraan: I s t i č e  da se  ne mogu d av a t i  
s r e d s t v a  za male i n v e s t i c i j e ,  j e r  se sve u laže  na ve l ik e  poduhva- 
t e .  Treba r a c i o n a l i z i r a t i  proizvodnju ,  a l i  r j e š e n j a  ne t r a ž i t i  
u o tpuštan ju  radn ika .

Odbornik J a j č e v i ć  I v i c a :  c i t i r a  zak l jučak  iz  an a l ize  o 
z a p o š l j a v a n ju ,  te i s t i č e  da je to raoglo b i t i  napisano i  p r i j e  ne- 
ko liko  gođina,  t o l i k o  j e  uopšteno. Smatra da z a p o š l ja v a n ju  treba 
p r i ć i  i  na nivou f e d e r a c i j e  -  in v e s t i c i j a m a .

R e z u l t a t i  poslovan ja  pr ivrednih  p r g a n iz a c i j a  pozavršnim 
računima za 1967.gođinu i  I z v e š t a j  o radu za 1967.gođinu SDK - 
P i l i j a l a  1о5 Banja Luka. I z v e s t i l a c ,  d i r e k to r  SDK -  P i l i j a l a  lob 
Banja Luka J a n j i ć  Mladen.
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D irektor  SDK J a n j i ć  Mladen, nakon izn o še n ja  podataka o 
s i t u a c i j i  u p r iv r e d i  u I  k v ar ta lu  1 9 b 8 .g o d . , i s t a k a o  je da se  
s l a ž e  s a  ocjenom k re ta n ja  privrede koju je  dao odbornik J a j č e v i ć  
I v i c a .  Medjutim, smatra da su neke privredne o r g a n iz a c i je  n e r a i l -  
no p r ik a z a le  s t a n j e ,  i š l o  se na veće c i je r .e  u p r ik az iv an ju  z a l i -  
ha.UpAznao je  Skupštinu sa  nekim podacima SDK. Npr. naplaćena 
r e a l i z a c i j a  i z n o s i  svega 78 %. Ma t e r i j a l n i  t ro škov i  su u padu.
Kod i s p ia č e n ih  i  e v id e n t i r a n ih  LD preko ž i ro  računa j a v l j a  s e  po- 
r a s t  za oko 13 %. L ikv idnost  je  povečana za 17 poena, a s t a n je  
k re d i ta  za obrtna s r e d s tv a  sarao 2 poena. S i t u e c i j a  z a h t i j e v a  pre- 
đuzimanje odredjenih mjera za r j e š a v a n je  ovih problema.

Đđbornik Pav ićar  Lazo: smatra da n i j e  dovoljno samo d i-  
skutovfeti  o uzd izan ju  s e l a ,  j e r  od toga nema k o r i s t i .  P o l jo p r iv -  
reda  nema s t r u č n ja k a .  P o l j . t e h n ič a r i  rade u seoskim prodavnicama, 
u kojima se ne može k u p i t i  ono š to  je  s e l j a k u  potrebno. I s t i č e  da 
j e  glavno poslovanje  zem.zadruga t rg o v in a ,  a oranice pe v r lo  ćes-  
to  da ju  pod zakup na l i c i t a c i j a m a . S druge s t r a n e ,  ZZ ne pružaju  
nikakvu m a te r i ja ln u  ni stručnu pomoć privatnim pro izvod jač im a.  
Tvrdi  da nikakva k o o p era c i ja  ZZ i  p o l j .p r o i z v o d ja č a  na njihovom 
području ne p o s t o j i .

Odbornik Zenić Dobrivo j:  I s t i ć e  da s e  za pođizanje  po- 
l jo p r iv re d n e  proizvođnje n i j e  n i š t a  u č i n i l o .  ZZ su trgovačka pre- 
duzeća i  ne trebamo se z a v a r a v a t i  s tim da zadruge đobro rade ,  
one zemlju ne k o r i s ' e ,  ne drže s toku .  P o l j . p r o i z v o đ ja č  mora gnjo-  
j i v o  k u p i t i  za gotov novac. Zadruge prodaju t r a k t o r e ,  j e r  su im 
navodno n e r e n t a b i ln i .

Odbornik K ru t jak  J o s i p :  I s t i o e  da s e  o s j e ć a  s t a g n a c i j a  
u s a r a d n j i  s e lo - g r a d .  Do sada su z a k l ju ć iv a n i  ugovori o koopera- 
c i j i ,  a l i  s a  a banke ne da ju  k r e d i t e .  S e l j a k ,  kao in d iv id u a ln i  
p ro izvod jać  ne može d o b i t i  k re d i t  za nabavku repro m a t e r i j a l a ,p a  
se dobrim d i je lom i  iz  t i h  raz lo ga  ne može g o v o - i t i  o nekim t r ž -  
nim viškovima.

Pos lan ik  Karabegović Osman: p o s t a v l j a  p i t a n je  ima l i  
ikakvog osnova za razv o j  p o l jo o r i v r e d e , da ne govorimo o s o c i j a l -  
noj pol joprm vredi.

Odbornik K ru t jak  J o s i p :  ZZ Banja Luka i  druge imaju do- 
s t a  zem lje ,  a l i  je  t a  zemlja  v r lo  ra sc je p k a n a .  Smatra da s e  zadru 
ge ne mogu p r e p u s t i t i  same se b i  i  o s t a v i t i  bez pomoći za jeđn ice  i  
banaka. Zadruge se održavaju  prometom robe a proizvodnja  im je  na 
g r a n i c i  r e h t a b i l i t e t a ,  a l i  one same ne mogu i z i ć i  i z  t ih  te šk o ća .

Pos lan ik  Karabegović  Osman: predlaže da se i n t e g r i š u
sa  n kim većo£ p o l j . organ izac i jom , da se  ponovno ne baca ju  sređ-  
s t v a ,  kao š t o  j e  do sada uglavnom b i l o .

Predr jed n ik  Babić Živko: Ima u t i s a k  da se i  ovi z ak l ju ć  
c i  neće i z v r š i t i ,  ako sami nismo n a ć i s to  s njima i  ako ih ne p r i -  
hvatimo. Zabrin java  ga s t a n j e  strućnog kadra u zadrugama, j e r  r a -  
spo iaže  pođacima da u t r i  zadruge n i j e  zaposlen  n i jedan  d iplomira  
ni agronom, ekonomista i  pravnik.  Zapošl . javaju  po l joprivredne  teh 
n ič a r e .  A^eluje na drugove iz  zadruga na području opštine da p r i -  
me na rad s t r u č n ja k e .

Odbornik Dojčinović  Novak: Sraatra da kod nas mnoge fckci 
je  kasne.  Npr.za  d e v a lv a c i ju  funte se znalo davno, a l i  do sađa 
p r i v . o r g a n i z a c i j e  ne znaju  kako će ih z a je d n ica  r e g r e s i r a t i .  Poda 
c i  o đ e v a l v a c i j i  ne o h ra b l ju ju  - "Vitaminka" j e  i z g u b i l a  oko 4o 
m il iona  d i n a r a . I s t i č e  da §e d o b i ja  v r io  mali  procenat deviza  od 
izvoza  proizvoda,  te s to g a  i  nabavka orr eme za đevize  ne zadovo- 
l$ a v a .
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P i ta n je  k r e d i t i r a n j a  za pripreme izvoza n i j e  r i j e š e n o ,  j e r  se 
k red it  moze d o b i t i  samo na gotovu robu. Takod je  »p i t a n je  ko'ipera- 
c i j e  s a  inostranim partnerima ne može da se sprovede, j e r  se ne 
može n a b a v l j a t i  s i r o v in a  po znatno j e f i t i j i m  c i jenama. Postav-  
i j a  o i t a n je ,  како poa ovakvim uslovima i z v o z i t i .

Odbornik Oeksan S la v k o : Smatra da se unapredjenju p ro iz -  
vodnje i  m o đ ern izac i j i  pr ivrede mora p r i s t u p i t i ,  a l i  ne preko 
k r e d i t a ,  nego am ortizac i jom . U našo j  p r iv r e d i  ne p r i l a z i  se  r j e -  
šavan ju  ovog p i t a n ja  na ovaj način  iz  p ros tog  r a z lo g a  š t o  bi to 
i z i s k i v a l o  i  smanjenje fondova LD i  drug in .  Osim to g a ,  mi nemamo 
dobrih programa mođernizaci je  preduzeća.

Pos lan ik  Karabegović  Osman: I s t i č e  da je  k re ta n je  p r iv r e -  
de s l i č n o  u c i j e l o j  z e m l j i .  R e z u l t a t i  nisu dob r i .  Reformom je  
t r e b a lo  o ž i v i t i  p r ivred u ,  i  to  onu koja  se može p l a s i r a t i .  To ni-  
j e  jednostavno.  P o j a v l ju ju  se  ve l ike  r a z l i k e  k re ta n ja  u pojedinim 
granama, iako je  u g ioba lu  k re ta n je  lo o ,  u odnosu na p ro š le  godine. 
Konstatu je  da se  od pr ivrede  uzima v iše  nego š t o  je  reformom pred 
v id je n o .  Kamate su  povećane. Nije u redu sarao k u d i t i  s i s t e m ,n e 'o  
samostalno t r a ž i t i  r j e š e n j a .  Našoj p r iv r e d i  se  p o s t a v l j a j u  b a r i -  
j e r e  i  od za jedničkog evropskog t r ž i š t a .  Ne s laže  se sa  odborni- 
kom J a j č e v i ć  I .  da možemo b i t i  zadovo l jn i  r e z u l t a t im a  u p r o š lo j  
g o d in i .  Kod s t a b i i i z a c i j e  c i j e n a  nema v i še  p o ra s ta  stope doprino- 
s a .  Ni LD n isu  nam p o r a s l i  koliko  je  t r e b a l o .  Kako onda da bućemo 
z a d o v o l jn i .

I'le mogu se d a v a t i  i n v e s t i c i j e  u sitstnu proizvođnju,nego 
tamo gd je  se  d inar  brže vraća - e ie k tr a n e ,  v iskoza  i  dr.

Trgovina u gradu je  s i t n a ,  s ia b o g  asort im ana.  Ne zadovo- 
i j a v a  ni  zanatstvo  - n ed osta je  mu jedan program r a z v o ja .  Sada se 
razm atra ju  neka p i t a n j a  za o ž iv i j a v a n je  p r iv red e ,  š to  bi t re b a lo  
da nam o lakša  p i t a n je  r a p o š i j a v a n j a .  Osim to g a ,  ni  pređuzeća ne 
smiju b i t i  nazain teresovana  za sudbinu s v o j i h  r ad n ik a ,  te im da- 
v a t i  o tkaze .  Nezaposiene t re b a  obučavati  i  za rad u in o s tr a n s tv u .

U zem.zadrugama u B .Luci  moglo bi se u č i n i t i  mnogo v i še  
- možda in tegrac i jo m  u kombinat. Mora se i ć i  v i še  n a p r i je d  u LD 
i  m i s l i t i  na budučnost. Do smanjenja fondova ne d o ia z i  sarao zato 
š t o  se t ro š e  u LD, već v i še  zbog obj k t ivn ih  o k o ln o s t i  (povećanje  
a m o r t iz a c i je  i  d r . ) .  T e o r i je  "da r a d n ic i  jedu akumulaciju" n isu  
i s t i n i t e ,  r a d n ic i  su z a in te re so v a n i  za fondove, a l i  ih  t reba  ak- 
t i v i r a t i  i  z a i n t e r e s o v a t i  za u la g a n ja  u p ro š i re n je  baze .  Smatra 
da su  m a t e r i j a i i  p rev iše  obimni i  nepreg ied n i ,  službe t re b a  da 
p i šu  kraće i  j a s n i j e .

Odbornik Kremenović Jovan: c i j e n e  i n d u s t r i j s k i h  proizvođa 
i  p o l jo p r iv re d n ih  a l a t k i  r a s i e  su mnogo brže od c i j e n a  p o l jo p r i v -  
rednih proizvoda.  Selu  t r e b a ju  p o l j .  s t r u č n j a c i  da se p o b o l j š a  kv? 
l i t e t  obrade zem lje .

Odbornik Hadžimujagić Ismet:  Na r e i a c i j i  banka -  p r iv r e -
da p o s t o j i  dosta  problema. Oni p r o i z i l a z e  p r i j e  svega  iz  toga š t o  
je  mali  p o t e n c i j a l  banke. I  pored to g a ,  kratkoročn i  plasmani su 
o s t a i i  na nivou iy6b godine,  pa i  povećani povreneno. Teško je  od- 
jednom p re ć i  na s e le k t iv n u  p o l i t i k u  kred t i r a n j a  i  neke radne or- 
g a n iz a c i j e  o s t a v i t i  bez s r e d s t a v a .  Podrška izvoza r.ije b i l a  đovolj  
na i  t reba  j e  j a č a t i .  U in v e s t i c io n o j  p o l i t i c i ,  Kredit  a banka se 
n a jv i š e  angažovala  u i z g r a d n j i  Fa brike v isk o ze .  Zbog toga  ve l ikog  
poduhvata, te ško  se angažovat i  na j o š  neki već i  posao.  I  pored to -  
ga ,  učestvovalo  se  u k r e d i t i r a n ju  Fa brike obuće, š to  je  s igu ran  i  
r e n ta b i la n  posao.  S to  s e  t i č e  s e l a ,  banka može k r e d i t i r a t i  samo 
one poslove k o j i  da ju  novu pro izvodnju .  P ro s ta  k o o p e ra c i ja  ne može 
se k r e d i t i r a t i .  B i l a n s  i n v e s t i c i j a  je  rea in o  p o s ta v l je n  u ovom 
društvenom planu. B i io  bi potrebno o g r a n i č i t i  budžetsku potro šn ju  
u o p š t i n i .  Za povećanje s r e d s ta v a  t e ž i š t e  t reba  da bude na t rg o -  
v i n i  i  njenom ra z v o ju .  iz g ra d n ja  robne kuće b i  korisno đ j e l o v a l a
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na p r o š i r e n je  prometa na području i  širem od B o s .K r a j in e .  Bmatra 
da bi t re b a io  prvo i n t e g r i s a t i  t rgov inu ,  a onda i n v e s t i r a t i  u 
robnu kuću.

Preds jeđn ik  Babić Zivko: Do septembra m.j. b i  t re b a io  
r a z m o t r i t i  s t a v  zemljoradnih zadruga o n j ihovo j  t renutno j  s i t u -  
c i j i  i  primjeđbama na rad SO i  banaka. N ade l je ,  t reba  zau ze t i  
s t a v  o sudbin i  p'ograma r a  v o ja  z a n a t s tv a ,  p o l jo p r i v r e d e , kućne 
r a d i n o s t i ,  turizma. Treba m i jen ja  i  i  naš metod i  p r i s t u p  prob le-  
mim^, j e r  to  z a h t i j e v a  izmjenjena s i t u a c i j a .  Clanovi naš ih  s a v j e -  
t a  i  s t r u č n ih  s lu ž b i  treba  da sve primjedbe i  s u g e s t i j e  ±илеви u 
z a k l ju ć k e ,  kao i  da predlože koja bi s o e c i j a l n a  p i t a n j a  iz  o b la s -  
t i  pr ivrede  t r e b a lo  na j e s e n  r a z m o t r i t i .  U septembru t re ba  razmo- 
t r i t i  dokie se  doš lo  u i z v r še n ju  ovih z a k l ju č a k a  i  programa. Pro- 
bleme zem.zadruga t re ba  r a z m o t r i t i  na bazi  pismenog m a t e r i j a l a  
k o j i  t re ba  da iz rade  ZZ.

P o s lan ik  Karabegović Osman: Treba i z b j e g a v a t i  razm atranje  
u g lo b a lu  i  o r i j e n t i s a t i  se  na konkretne a k c i j e ,  posebno na in v e s-  
t i r a n j e  u male, s p e c i j a l i z o v a n e  proizvodne i  uslužne o r g a n i z a c i j e . 
Tu l e ž i  k l ju č  napretka i  z a p o š l j a v a n j a .

Preds jednik  Babić Zivko: S a v je t  za plan i  f i n a n s i j e •t r e -  
ba da u tv rd i  ko ja  p i t a n j a  i  programe treba  prvo r a z m o t r i t i .

Ad. 5.

Program ra zv o ja  osnovnih ško la  za period iyfofo-1975 gođine. 
i z v j e s t i l a c  odbornik Ibranimbegović Camil.

Program je rad jen  na osnovu uputstava  Republićkog sekre-  
t a r i j a t a ,  normativa za g rad jen je  i  drugih p o k a z a te l j a  za izrađu 
programa. Možda je  preopš iran  i  nedovoljno s r e đ je n ,  a ima i  neko- 
l i k o  štamparskih g re ša k a .  Dao je  isoravke r e š a k a .  P0 seban prob- 
lem je  dinamika izgradn je  š k o la ,  koja n i je  n a j s r e t n i j e  r i j e š e n a .  
A l i ,  Kom isi ja  se je  morala s t r o g o  p r id r ž a v a t i  zak l ju čaka  Sabora 
o samodoprinosu, te  je  s toga  sve do 1971.godine vezana tira zak- 
l ju čc im a .  Za d a l j i  p e r io d ,  do 1975 .god. program je r ad je n  prema 
potrebama po jed in ih  područja .

Plan izgradn je  stanova za nastavno o so b l je  po školama j e  
v r lo  ograničen,  te su potrebe šk o la  svedene na minimum.

P ređs jedn ik  Babić Zivko: Po r a n i j im  raa ter i ja l im a  b i lo  je 
predvid jeno 211fo m il iona ,  a sada 37fo5 m il .  Znaći l i  to  da su ne- 
k i  o b je k t i  b r i s a n i ,  a nekim pro longirana  iz g ra d n ja ?

Odbornik Ibra  imbegović Camil: odgovara da j e s t e .
P ređs jedn ik  Babić Zivko: Do 197o.gdd. potrebno je  2 m i l i -  

jarde  i  17fo m i l io n a ,  a rečeno je  da nam j o š  n ed osta je  54fo m il iona .  
Znači ,  pored sv ih  s re d s tav a  nedoata je  o ,5  m i l i j a r d e .  Za program 
od 1971-1975 t re b a  nam 3.7fo5 rai l iona.  R e a l i z a c i j a  ovog programa 
o b ezb jed ju je  up is  ško lske  d jece  u svira mjestima i  svodi se  na rad 
u 2 smjene.

Odbornik P av ićar  Lazo: U BoČcu se nikada ne obuhvataju 
sva đ j e c a  mrežom osnovnih š k o la ,  a oko 2ooo d jece  pohadja ju  ško lu .

Preds jeđn ik  Babić Zivko: smatra da treba  da se d isku tu j^  
u načelu o programu, a k a s n i j e  o po jed in ost iraa .

Odbornik L fč in a  Radmila: Program p re d v id ja  p ro š i r e n je  s a -  
mo 4 učion ice  u š k o l i  "G.K0v a č i ć " , a time se  ne o b ezb jed ju je  rad 
u 2 smjene. Osim toga ,  ova šk o la  n i j e  ukl jučena u izg rad n ju  stano- 
va.

P os lan ik  Varunek V jen ces lav :  M is l i  da je  Program ra zv o ja
osnovnih šk o la  s t v a r  n a j š i r i h  s l o i e v a .  I s t im  n i j e  lem r a z v o ja  s p e c i j a l i z o v a n i h  skol&, a ml svo za to  ж ^ е т е е и
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P i ta n je  d je ć je  z a š t i t e  obuhvata d je lo v an je  šk o la  na tom planu.
U Programu bi se morale u t v r d i t i  i  razv o j  šk o l s k ih  kuhin ja ,  рог o- 
tovo š to  se programira za duži p er io d ,  tim p r i j e  š t o  je  već osno- 
van i  Pond za d j e ć j e  kuhinje .  I s t o  tako ,  moraju se l o r m i r a t i  i  
p ređškoiska  o d je l e n ja ,  ј е г  porodica  n i j e  v iše  u s t a n ju  obezbje-  
d j i v a t i  s m je š t a j  d je c e ,  a obdan išta  su ranogo s k u p l j a .  Predlaže 
da se pred ložen i  program ne i s v a j a ,  pogotovo zato  š to  nemamo 
obezbjed jena sva s r e d s t v a .

Odbornik Seksan S lavko:  Smatra da Program dobar za naše 
p o treb e ,  pogotovo š to  obezb jed ju je  ukidanje treće  smjene. P i t a -  
n je  j e ,  raedjutim, imamo l i  s re d s ta v a  za njegovo sp ro v o d jen je .  
S a v je t  je  u sv o j io  program, iako nedosta je  oko pola m i l i j a r d e ,  a 
s druge s trane  budžet je  opterećen, pa će se morati i z n a l a z i t i  
druge mogućnosti.  U narednom periodu p r i s p je ć e  i  a n u i t e t i ,  pa bi 
ućešće opšt ine  moralo b i t i  i  veće . Ako uzmerao da će i  potrebe za 
rad š k o la ,  osim i n v e s t i c i j a ,  i z  godine u godinu r a s t i ,  ona ovaj 
program p r e d s t a v l j a  program naših  ž e l j a ,  j e r  nemamo raa ter i ja ln u  
podlogu za njegovo s p ro v o d je n je .

Odbornik Pepinović Drago: I s t i č e  da s e  p re u ran i lo  sa  
donošenjem programa, j e r  n i j e  završen rad ni na objektima k o j i  
se grade iz  samodoprinosa.  Ni ovim programom neće se  obezb jed i-  
t i  osmogodišnje školovanje  svo j  d j e c i .  Ovo nam samo oduzima v r i -  
jeme, j e r  nemamo s r e d s ta v a  ni za izgrad n ju  stanova za nas avno 
o s o b l j e ,  pa se događja da se  1/4 LD daje za putne troškove nas-  
tav n ik a .

Odbornik P a i l  I v i c a :  predlaže da se Program skine s dne- 
vnog re d a ,  pa da S a v je t  za obrazovanje i  S a v je t  za plan i  f i " a n -  
s i j e  i s p i t a  mogućnosti ob ezb jed jen ja  sredstsrara, a a period od 
1971-75» godine da se u program ne unosi  uopšte obezb jed jen je  
s r e d s t a v a .

Preds jedn ik  Babić Živko: ob jašn java  da su opštine po za- 
k l jućku  re p u b l ič k ih  organa dužne d o n i j e t i  dokumenat o razvo ju  
osnovnih šk o la  za pred ložen i  p er io d .  Smatra da je  program do ro 
i z r a d je n ,  a f i n a n s i j s k a  s t r a n a  mogla bi se u n i j e t i  samo do 1971.

Odbornik : Po zak l jučcim a Sabora o mjesnom
samodoprinosu, šk o la  u S t r i č i ć im a  t r e b a la  je  b i t i  završena do 
19b8.godine.  Skola  je  zapoćeta ,  a l i  se i z g le đ a  odusta lo  od i z g r a -  
dn je ,  a grade se neplanirane š k o le .

Odbornik Tadić Novak: Rečeno je  da će šk o la  u S t r i č i ć im a  
u 1908 .g .  b i t i  završena .  Na području ima 644 učenika,  pa t r a ž i  
da se poštu je  odluka Sabora ,  j e r  im inače n a s ta v n ic i  te ško  do la-  
ze ,  te  uglavnom nastavu izvođe n e s t r u č n j a c i .

Pos lan ik  Karabegović Osman: I s t i č e  da se ne mogu do o s i -  
t i  odluke ako nemaju f i n a n s i j s k o  o b e z b je d je n je ,  nego g r a d i t i  ono 
za š to  iraa s r e d s ta v a  i  program u s k l a d i t i  sa  mogućnostima,makar 
do k r a ja  1971.godine .  Očito je  da nema s r e d s t a v a ,  pa ne v id i  r a z -  
log  da se programira r azv o j  do 1975 .godine .

P reds jedn ik  Bab i ć  Živko: i s t i č e  da se prethodno treba  i z -  
j a s n i t i  o načelnim p i t a n j a ,  a atim o konkretnim.

Pos lan ik  Popović Milorad: rečeno j e  da R e p .v i je ć e  t r a ž i  
program razvojaosnovnih  ško la  i  sa  koliko s r e d s t a v a  u č e s tv u je  op- 
š t i n a ,  da b i  o dobri la  r e p . s r e đ s t v a .

Pos lan ik  Karabegović Osraan: t r e b a lo  b i  p o s t a v i t i  p i t^ n je  
rep .organima da l i  su s r e d s tv a  iz  samodoprinosa jedan vid učešća 
o p š t in e ,  r a d i  dođ je le  r e p u b l ićk ih  s r e d s t a v a .

P r e t s je d n ik  Bab ić  Zivko: smatra da se može u s y o j i t i  pro- 
gram bez ob ezb jed jen ja  f i n a n s i j s k i h  sred s tav a  i  bez dinamiKe.
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F i n a n s i j s k i  p lanovi mogli bi se  naknadno u s v a j a t i .
Pos lan ik  Karabegović Osman: Republika ne da je  s r e d s tv a  

bez u češća  o p š t in e ,  š to  zn ač i  da se mora o b e z b j^ d i t i  učešće ,kao  
i  i z r a d i t i  dinamika r a z v o ja .

Račelnik  s e k r e t a r i j a t a  za p r ivred u ,  Rončević Vlado: po 
m e to đ o lo g i j i  iz rade  programa r a z v o ja ,  moraju s e  i s k a z a t i  f in an -  
s i j s k a  s r e d s t v a  sve do 1975.godine.

Odbornik Ibrahimbegović Oamil :  o b ja šn jav a  da f i n a n s i j -  
ska s r e đ s t v a  do 197o.godine moraju b i t i  obezb jed jena ,  a za k a sn i-  
j i  period do 1975 .god. samo u g lo b a lu .  Ovaj pDogram je  program 
p otreba ,  a l i  Repubiika t r a ž i  da se do 197o.g .  da ju  đ e ta l jn o  sred -  
s t v a .  Bez Programa se ne možemo p o j a v i t i  sa  zahtjevom za odobre- 
n je  rep u b l ič k ih  s r e d s t a v a .

Odbornik Seksan S lavko:  da l i  t reba  do 1975.g .  obuhvat it i  
svu đ jecu s a  osnovnim školovanjem?

Odbornik Ibrahimbegović Camil: Prema republićkim u p u ts tv i  
ma t r e b a .

P o s lan ik  Popović Milorad: da l i  se  učešće Republike može 
p o v e č a t i  s a  2o % na v i še ?

P reds jedn ik  Babić Živko: možemo o c i j e n i t i  ko l iko  imamo, 
a o s t a l o  t r a z i t i  od Republike .

Odbornik J a j č e v i ć  I v i c a :  teško  je  naći z a je d n ič k i  j e z i k  
sa  Republikom, j e r  i  ona ima teškoća i  ne može i z b a l a n s i r a t i  
s r e d s tv a  do 1975.g .  i l i  ih ne zna. Predlaže da se  programom sred -  
s tva  predvide do 197o .g .  a za dio 197o-1975 da s e  f i n a n s i j s k i  
p lanov i  k a sn i je  r az rad e .

Odbornik Ibrahimbegović Ćamil: Tako j e  program i  zamiš- 
l j e n .  Predlog  dinamike za 197°-75 n i j e  čbavezno d a t i ,  već v i še  in-  
form ativn i  i  o r i j e n ta c io n o .  Š to  se  t i č e  OS Boćac (u 1069 2 u č io n i-  
ce ,  a u 197o o s t a l e  4) plan će b i t i  i z v r še n .

Referent  za inves i c i j e ,  B a j r i ć  Enver: Po zaključcime Sa-  
bora predviđ jena  je  izg rad n ja  2 uč ion ice  do 197o.godine.

Preds jedn ik  Zivko Bab i ć :  Ne treba v e z a t i  školu  u S t r i č i ć i -  
ma s a  školom u Rudarskoj u l i c i .  Sabor je  predvid io  za školu  u 
S t r i č i ć i m a  9o m il iona ,  a sađa ona košta  17o m il ion a .  To je  r a z -  
log za z a k a šn je n je .  Nigdje se n i je  o t s t u p i lo  od odluka Sabora.

Odbornik Pa v ič a r  Lazo: za Bočac se o t s t u p i l o .
P otpreds jedn ik  7ukić Ante: Nije se o t s t u p i l o .  S tv a r  je  u 

tome š t o  se z a k l ju č c i  Sabora ne s l a ž u  sa  m ateri ja lom  k o j i  j e  k or i-  
š t e n  za p ropag iran je  refetenduma.

Pređs jedn ik  Bab ić  Zivko: Nakon k o n s u l t a c i j e  sa  Komisijom 
i  službom, utvrdjeno je  da za obezb jed jen je  programa do 197o.g .  
n ed osta je  v i š e  s r e d s t a v a  nego š t o  je to  iskazano u m a te r i j a l im a , 
te  s t o g a  ne možemo na ovoj s j e d n i c i  r i j e š i t i  i  p i t a n je  f i n a n š i r a -  
n j a .  Stoga predlaže da se  đonese s l i j e đ e ć i  zak l ju čak :

"Usvaja  se program razv o ja  osnovnih šk o la  za per iod  od 
196b-1978 godine,  s tim š to  se I  dio programa umjesto zaključno 
s a  197o. p ro lo n g ira  do 1971.godine ,  pa se t a j  dio programa obez- 
b je d ju je  i  s a  f in a n s i j s k im  sred s tv im a .  I I  dio programa 51971-1978) 
smatra se o r i jen tac ion ira  programom, š to  se  t i č e  f i n a n s i r a n j a  i  
dinamike i z g r a đ n je ,  pa će se do 197o.godine i  t a j  dio programa raz- 
r a d i t i  prema tadašn j im  m ater i ja ln im  mogućnostima.

Prema tome, u c j e l i n i  se u sv a ja  Program ra zv o ja  osnovnih 
š k o l a  s a  s t a n o v i š t a  mreže šk o l s k ih  o b je k a ta ,  a f i n a n s i r a n j e  izgrad
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nje za period do 1971 .god. r a s p r a v ić e  se na narednoj s j e d n i c i  
Skupštine o p š t i n e . ' 1

Z a ' l ju č a k  де usvo.jen sa  3 uzdržaua g l a s a .

Prihvaćen je  p r i j e d l o g  da se u nastavku 5 .tačke  dnevnog 
reda r a s p r a v l j a  po 13. t a ć k i  -  P r i j e d l o g  r j e š e n j a  o upotreb i  udru- 
ženih s r e d s t a v a  SRBiH i  opšt ine  Banja Luka.

I z v j e s t i l a c  je  r e f e r e n t  za i n v e s t i c i j e  B a j r i ć  Enver.
Nakon podnošenja p r i j e d l o g a  r j e š e n j a  za upotrebu udruže- 

nih s r e d s t a v a  Republike i  opštine u c i l j u  izgradn je  radioničkog 
p ro s to r a  u suterenu Škole za radnička zanimanja i  obraz ložen ja  
datog na p i t a n je  odbornika Begović S u l je  - da l i  se obezb jed ju je  
potpun r a d io n ič k i  p r o s to r ,  p r i j e d l o g  r j e š e n j a  je  jednoglasno usvo- 
je n .

Ađ. 6.
Program e l e k t r i f i k a c i j e . ( m a t e r i j a l )
Odbornik : p o s ta v l . ja  p i t a n je  z a š to  n i j e

u program unešena pisoko naponska mreža iz  Dobrnje u S t r i  ; iće ?
L o l ić  Vlado, odbornik: I s t i č e  da mu je jasno  da mora posto 

j a t i  p ro je k a t  e l e k t r i f i k a c i j e , a l i  kako n i j e  s igurno da će u s p je -  
t i  na konkursu, kako onda s a k u p l j a t i  s r e d s t v a .  Predlaže  da se i s -  
puta p r i o r i t e t  s e l a  za e l e k t r i f i k a c i j u ,  te spremnost mještana na 
davanje u č e šć a .

Odbornik Ka jkut  D ju r a d j : S la že  se  sa  pri jeđlogom programa. 
Predlaže da se  4 miliona da ju  za J ar u g e , a 3 za Radosavsku.

Odbornik Ta t i ć  Stanko: ob ja šn java  da su  zborovi  b i rača  
im a l i  s a s tan ak  i  p r e d l o ž i l i  da se p r o j e k t i  iz rade  š t o  p r i j e ,  da 
znaju c i je n u  k o š t a n ja .

Odbornik P a i l  I v i c a :  I s t i č e  da je  učesnicima u d i s k u s i j i  
j a s n a  tehnika donošenja programa e l e k t r i f i k a c i j e . Sv i  z a h t je v i  ko- 
j i  su pođneseni povoljno su r i j e š e n i .  Svima je  dato jednako učeš-  
će -  4o % na predračunsku sumu. Za naredni period ored loženi  su us 
l o v i  konkursa. Generalni plan e le lc t r i f ' ik a c i  j e  opšt ine  t r a ž i  pred- 
računske radove, koje moraju p l a t i t i  sami m je š t a n i .  Tek tađa  će se 
moći u t v r d i t i  hoće l i  se u ć i  u užu e l e k t r i f i k a c i j u .

Preds jedn ik  Bab ić  Zivko: I n te r e s u je  ga c i j e n a  p ro je k a ta .
Oflbornik Pai l  I v i c a :  c i j e n a  je  kreće po bo.ooo po km n i s -  

konaponske mreže. Za B o b rn ju -S t r ič i ć e  n i j e  p o s t a v l je n  zaht jev  za 
e l e k t r i f i k a c i j u  ni za ućešće ,  iako je  generalnim planom to pred- 
v id je n o .  Elek.preduzeće ne može r a d i t i  đ e ta l jn e  p ro jekte  i  d av a t i  
ih s e l im a ,  to  je  uradjeno u c j e l i n i ,  pa se može d a t i  na uvid .

Odbornik Buzadžić Rajk o :  i s t i č e  da j e  malo učinjeno na 
e l e k t r i f i k a c i j i .  Druge opštine pitem kre d ita  pomažu se l im a .  S^lo  
B i s t r i c a  sak u p i lo  je  oko l l o .o o o ,  pa ap e lu je  na Skupštinu da obez- 
b je d i  p ro jek te  i  k rd d i te ,  j e r  b i  to  b i l a  v e l ik a  pođfška građanima.

P reds jedn ik  Babić Zivko: Raspodjelom s r e d s t a v a  za ovu go- 
dinu obezbjed j  je  se završen je  započet ih  radova,  te  moli druga Me- 
d ića  da o b ja sn i  r a d i  ćega je  doš lo  do ovakvog rasporeda .

P re t s t a v n ik  E lek .preduzeća  drug Medić: obraz laže  đa nema 
nekih obj k t ivn ih  m je r i l a  za raspored s r e d s t a v a ,  a l i  ova s e la -o d -  
nosno g ra d ja n i  pokaza l i  n a jv i še  i n i c i j a t i v e .
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0 ;bornik Guzijan SlavKo: p o s t a v l j a  p i t a n je  š to  џе p la n i ra  
u S t r i č i ć im a ?

S ek re ta r  Skupštine o p š t in e ,S tu p a r  Rajko: ob ja šn java  da će 
se e i e k t r i f i k a c i j a  v r š i t i  iz  posebnih s r e d s ta v a  koja  su već obe- 
zb je d je n a .

Odbornik Dojčinović  Novak: s t a v i j a  primjedbu da ima neos- 
novano v iso k ih  s t a v k i  za radove koje D lektr ično  preduzeće samo 
iz v o d i .  Npr. dvostruko veća c i j e n a  ž ice  nego u maloproda.j i .

Odbornik Guzijan S lavko:  t r a ž i  p o tp u n i j i  odgovor.
S ek re tar  SO, Stppar  Rajko: s r e d s tv a  za e l e k t r i f i k a c i j u  

S t r i ć i ć a  obezb jed ju ju  se od prodaje  u Dobrnji .
Preds jedn ik  Babić Zivko: Ovih dana o t i ć i  će s e  u S t r i č i ć e ,  

pa će se tada d e ta l jn o  r a s p r a v i t i  p i t a n je  e l e k t r i f i k a c i j e .
Predstavnik  B lek .preduzeća ,drug  Medić: ob ja šn java  da se 

c i j e n a  m a t e r i j a l a  za radove koje izvod i  preduzeće može u v i je k  
k o n t r o l i s a t i .  Medjutim, p o s t a v l j a n je  stubova u predraćunima se 
i s k a z u je  kao da m je š tan i  neće u ć e s tv o v a t i  u radu.

Nakon d i s k u s i j e ,  program e l e k t r i f i k a c i j e  jednoglasno je  
u svo jen .

Ad. 7.

Odluka koja  zamjenju je  u r b a n i s t i ć k i  p la n , na p r i j e d l o g  
p reds jed n ik a  Babić Zivka sk inuta  je  s dnevnog re d a ,  s obzirom da 
je  doš lo  ranogo primjedbi na p r i j e d l o g  odluke, s tim da se d a l j e  
primjedbe dostave pismeno do b.maja o .g .

Ad. 8 .

R je še n je  o davanju naziva ulicama.
Odbomik Ka š l j e v i ć  Mirko: I s t i č e  da j e  na zborovima b i ra č a  

predloženo nekoliko naziva ulicama. Sto  je  s a  pri jeđlogom da se 
u l i c a  I .D av id a  produži u dio Derviša?

Odbornik P a i l  I v i c a :  obrazlaze  da jeu  s luča jev im a gđje su 
zborovi b i ra ć a  p r e d l a g a l i  nazive u licam a, formirana k o m is i ja ,  te 
će se  te u l i c e  k a sn i je  i z n i j e t i  na s j e d n ic u .  Ovim r je šen jem  obu- 
hvaćena su samo neke u l i c e .

Nakon đ i s k u s i j e ,  r j e š e n j e  o davanju naz iva  u l ic  ama jedno- 
g lasno  je  usvo jeno .

Ad. 9.

R je še n je  o s t a v l j a n j u  KP MTržnica"  pod prinudnu upravu.
I z v j e s t i l a c  nače ln ik  S e k r e t a r i j a t a  za p r ivred u ,  Romčević

Vlado.
Pos lan ik  P0pović M ilorad : p o s t a v l j a  p i t a n je  k o j i  je  pravni 

osnov za s t a v l j a n j e  preduzeća pod prinudnu upravu, porćd s a g l a s -  
n o s t i  organa u p r a v l j a n ja ?

Načelnik Sek .za  p r iv red u ,  Romčević Vlado: o b ja šn ja v a  da se 
ne r a d i  po zakonu, ne p o s lu ju  dobro, p o s t o j i  v e l i k i  razdor u ko- 
l e k t i v u ,  a nema g a r a n c i j e  da se na drug i  način s t a n je  može popra- 
v i t i .

P red s jed n ik  Babić Zivko: predlaže da se  omogući d irek to ru  
KP "T r ž n ic a " ,  Sipka Bošku, da iznese  svo ju  odbranu, š to  je  p r i -  
hvaćeno.
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Direktor KPMT rž n ic a " ,Š ip k a  Boško: D i s k u s i ja  u p r i l o g u .
Odbornik P a i l  I v i c a :  I s t i č e  da je  dire.<tor S ipka  Boško 

bio p r i s u ta n  s j e d n i c i  S a v je ta  za komunalne poslove sa  j o š  4 č lan a  
k o le k t iv a ,  te da je  sve sv o je  stavove i z n je o .

Odbornik Zec Marko: Očito je  da je  na.jviše propusta  pro- 
uzrokovao m ed ju l judsk i  odnos članova k o le k t iv a .  Sraatra da je  
ipak t r e b a lo  v iše  p o l i t i č k i  r a d i t i  u k o le k t iv u ,  j e r  do ovoga 
tada ue b i  ni  d o š lo .  Nije za p r i j e d l o g  r j e š e n j a  o s t a v l j a n j u  pod 
prinudnu upravu, pogotovo s to g a  š t o  se i z n o s i  i  niz kontradik-  
torn ih  podataka.

Ođbornik Seksan S lavko:  P0š to  je  rečeno da p o s t o j i  prav- 
n i  osnov za s t a v l j a n j e  pod prinudnu upravu, možemo d i s k u t o v a t i .  
Druge č in je n ic u  nisu u k o n t r a d i k c i j i  ( m i s l i  na i z l a g a n je  i z v j e s -  
t i o c a  i  đ i s k u s i ju  d i r e k t o r a ) .  P ro p o rc i je  s r e d s ta v a  za LD i  fondo- 
ve, ja sn o  govore da su  se s r e đ s tv a  d i j e l i l a  za l i čn e  dohotke.
Ipak sumnja da se može na osnovu iznesen ih  elemenata u v e s t i  p r i -  
nudna uprava.

Radnik KP"TržnicaM Vr anković: I s t i č e  da se dosta  puna 
č i n i l o  pokušaje  da se  s t a n je  poprav i ,  a l i  bez u sp jeha .  Smatra da 
nema drugog i z l a z a  nego u v e s t i  prinudnu upravu, pogotovo s toga  
š t o  se v e l ik a  većina radnika i z j a s n i l a  za t o . Nemoguće j e  r a d i t i  
u p r i l ikam a  kakve v la d a ju  kod n j i h .  U normativnim aktima uneseno 
je  dosta  dobrih r j e š e n j a ,  a l i  se to u p ra k s i  ne sp rovođ i .  Ukidaju  
se radne j e d i n i c e ,  oko 1 ,35 miliona je  dato za izradu normativnih 
akata  nekom zavodu u Beogradu, a to  se  moglo znatno j e f t i n i j e  i  
b o l je  i z r a d i t i  i  u B .L u c i .

S e f  Odsjeka za skupšt inske  pos love ,  O lu j ić  Bogol jub :
Pravna s lužb a  je n a š la  da p o s t o j i  zakonski osnov za s t a v l j a n j e  
pod prinudnu upravu u Zgkonu o sredstv im a pr ivrednih  o r g a n i z a c i j a  
(č lan  l l o ) .  Na S k u p š t in i  je da u tv rd i  da l i  su učin jene krupne š t e -  
te dosadašnjim poslovanjem predueeća, i l i  se  one mogu u č i n i t i . N i j e  
s t v a r  pravnika da o tome daju ocjenu, a l i  je  neosporno da su  eko- 
noraisti  da j e  umanjenjem fondova p r ič in je n a  š t e t a  društvenoj  z a j e -  
d n i c i .

Odbornik Cerić  Osman: M^sli  da se  može d o n i j e t i  r j e š e n j e  
o s t a v l j a n j u  pod prinudnu upravu KP"TržnicaM, j e r  je  očigledno da 
se sad ašn je  s t a n je  ne može na d ru g i  način p o p r a v i t i ,  j e r  su i s c r n -  
l j e n a  sva r a s p o lo ž iv a  s r e d s t v a .

Ođbornik F i l i p o v i ć  S a f e t :  Rad KPMT ržn icaM je  t i j e s n o  ve- 
zan sa  njegovim preduzećem -  "Voćar" .  I z n o s i  :odatak da je  dolaskom 
Šiplca Boška za d ire k to ra ,p re d u z e ć a  odmah pocelo da povećanjem za- 
kupnina, nepravilnim vršenjem naplate  p i jačn og  p ro s to ra  (a  ne c i j e -  
na p ro izv o d a ) .  Prihod preduzeća i  zarađe nisu p o s l j e d i c a  rada  zapo- 
s lenog  o s o b l j a ,  nego t a r i f a  i  drugih p r i l i k a .  P o ja v i le  su se  krađe 
u prodavnicama t r ž n i c e ,  j e r  se ne sprovodi o b e z b je d je n je ,  iako ima 
s r e d s t a v a .

Odbornik Petković Bojan: Prošle  godine trebao  se i z r a đ i t i  
p r a v i ln ik  o tržnom redu, a l i  to j o š  n i j e  u č in jen o .  Tržne t a r i f e  
n isu  u sk ladu  s a  posto jeć im  propis im a.  Smatra da č i t a v  rad pređuze- 
ća koči  d a l j i  razvo j  r o š i r e n e  r e p r o d u k c i je . Pređlaže u sv a jan je  
p r i j e d lo g a  r j e š e n j a ,  j e r  će se  samo tim s r  đ i te  p r i l i k e ,  a to pred- 
lažu  i  t r i  nađležna s a v j e t a  Skupšt in e ,  koja  su  temeljno i s p i t a l a  
p o s lo v a n je .
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Odbornik Buzadžić Rajko: p o s t a v l j a  p i t a n je  da l i  su takse 
naplaćivane po odluci SO?

Odbornik Dr a g ić  Dragoljub: N e sh v a t l j iv o  rau je  da to niko 
do sada n i j e  v id io  i  nešto preduzeo.

Odbornik Zenić D obrivo j : podržava p r i j e d l o g ,  j e r  je  o ć i to  
da je  preduzeće zauzelo  m on opol is t ićk i  položa j  na š t e t u  d ruš tve-  
ne za jed n ice

Odbomik Zivković Jovo: podržava d i s k u s i j u  odbornika P i l i -  
p ov ića ,  a l i  rau n i j e  ja sn o  zbog ćega je  đošlo  do ovakvog s t a n j a .

Radnik "Tržn ice"  Vranković: Govori se  da je  b i l o  borbe oko 
d ire k to r sk o g  m je s ta .  Tvrdi da to n i j e  tačno.

P0s l a n i k  Popović Milorad: P o s t a v l j a  p i t a n je  da l i  su sve 
mjere potrebne za s r e đ j i v a n je  s t a n je  preduzete i  i s c r p l j e n e .

Odbornik P a i l  I v i c a :  Ne v id i  r a z lo g  za d a l ju  d i s k u s i j u . C i -  
n je n ic a  je  da se n i je  p r iđ rž a v a lo  t a r i i ' a  SO, Nije sarao r a z lo g  u 
v i s i n i  l i č n i h  đohodaka, nego i  s t r u k t u r i  zaposlen ih  radn ika ,  koja 
se mora p o p r a v i t i .  P o s to je  osnovi za uvodjenje prinudne uprave i  
predlaže  da se  pred je  na g l a s a n j e .

Potpreds jedn ik  Vukić Ante?) Društveno p o l i t i č k e  organ iza-  
c i j e  su preduzele mnoge p o l i t i č k e  mjere ,  a l i  bez u sp jeh a .  P o s t o j i  
pravni osnov, pa se  može p re ć i  na donošenje odluke.

Direktor KP¥Tržnica" ŠipKa B0š : o :  I s t i ć e  da ako se  donese 
r j e š e n j e  o prinudnoj u prav i ,  nema iz g le d a  za skoro r j e š e n j e  s t a -  
n ja  u preduzeću, iako su m i š l j e n j a  radnika suprotna .  Smatra da ni-  
je  i s c r p l j e n a  n i jedna  p o l i t i č k a  mjera .  Osim toga ,  sporovi  kod sudo- 
va p r i l i č n o  dugo t r a j u ,  pa pošto  će se on s igurno ž a l i t i ,  i z v j e s -  
no je  da do uvo^ jen ja  prinudne uprave neće doći  j o š  ni  za godinu.

Preds jedn ik  Bab ić  Zivko: U k o lekt ivu  svak i  po jed inac  i l i  
grupa baca k r iv ic u  na drugog, do izm iren ja  ne može d o ć i ,  za š to  se 
onda b o j a t i  donošenja ovakve odluke. Predlagao je ko lekt ivu  da 
d ir e k to r  i. Djukić S+anko odu dobrovoljno iz  k o le k t iv a ,  a l i  to  se 
n i j e  p r i h v a t i l o .  Da k le ,  oćigledno je  da nema s r e đ je n ja  ovih p r i -  
l i k a  s a  sadašnjira rukovodstvom. To sve t r p i  društvena z a je d n ic a .
Zar n i j e  p r i č in je n a  š t e t a  društveno j  z a je d n ic i  ako jedan n ap la tn i  
organ o s t v a r i  LD od lboo ND, a imamo vr lo  neugl^đan i  skućen p i -  
j a č n i  p r o s to r ,  bez obezb jed jen ja  i  s l . P o s t a v l j a  p i t a n je  kakve ve- 
će š t e t e  može prouzrokovati  jedno preduzeće koje ima s igu ra n  izvor  
prihoda.  B i lo  kakva o r g a n iz a c i j a  pos lovan ja  b i l a ,  takvo pređuzeće 
neće l i k v i đ i r a t i  n i  p r o p a s t i .

Nakon d i s k u s i j e ,  usvojeno je r j e š e n j e  o s t a v l j a n j u  KP® 
"Tržn ica"  pod prinudnu upravu sa  1 glasom p ro t iv  i  6 uzđržanih .

Ad. lo .
P r i j e d lo g  Odluke o izmjeni Odluke o na.jvišim cijenama i  

n a jv iš im  maržama u maloproda ji  odredjenih proizvoda.
I z v j e s t i i a c :  Petković Bojan.
Odbornik P a i l  I v i c a :  p o s t a v l j a  p i t a n je  i i k a  koliko j e  uče- 

šće  p r iv a tn ih  pekara u snabdjevanju  grada?
Odbornik Zec Mar:o: z a š to  se ne povećava c i j e n a  i  b i je lom

hl jeb u ?
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Odbornik Petković B0ja n :  t ro škov i  z a v i j a n j a  h l j e b a  i  -  
nose 15 mil iona s t . đ i n a r a  g o d i š n je .

Preds jedn ik  Babić Zivko: P r i j e d lo g  je umjestan, a l i  je  
to t r e b a lo  d o s t a v i t i  na vr i jem e .

Odbornik P i l i p o v i ć  S af e t :  Dugo su t r a j a l e  d i s k u s i j e  o 
naćinu zamotavanja h l j e b a ,  te nabavki i  c i j e n i  p a p i r a .

Odbornik Petković Bojan: p o s t a v l j a  p i t a n j e  odgovornosti  
uprave za n e d o s ta v l ja n je  m a t e r i j a l a .

Nakon d i s k u s i j e ,  p r i j e d l o g  Ođluke o izmjeni Odluke o 
n a jv i š im  cijenama i  n a jv iš im  maržama u raaloprodaji  određjenih 
proizvoda jednoglasno де usvojen .

Ad. 11.

P r i j e đ i o g  Odluke o u s ta n o v l je n ju  Nagrade Dana m lad o s t i .
I z v j e s t i l a c  Veren Ahmet.
Odluka o u s ta n o v l je n ju  Nagrade Запа m iadost i  j e d n o g la s -  

no je  usvo jena prema p r i j e d lo g u  K om is i je .
Istovremeno je iznesen p r i j e d lo g  r j e š e n j a  o imenovanju 

Komisije  za d o d je lu  nagrade Dana m lad o s t i .
Odbornik Džubo R e f ik :  s t a v l j a  primjedbu da je  malo mla- 

dih u k o m i s i j i .
Odbornik O ršu l ić  J e l e n a :  p r ig o v a ra  š t o  u K o m is i j i  nema 

članova iz  društvenih  o r g a n i z a c i j a .
Nakon t o g a ,  r j e š e n j e  o imenovanju Kom isi je  za dođ je lu  

Nagrade Dana m lados t i  usvojeno je  s a  2 g l a s a  p ro t iv .

Ad. 12.

P r i j e d lo g  r j e š e n j a  o f in an s i j sk om  planu s re d s ta v a  mjes-  
nog samodoprinnea u 19b8.godin i  skinut j e  s dnevnog reda ,  s tim 
da se razmatra naknadno, kada se r a z r a đ i  plan za s r e d s tv a  samo- 
doprinosa  do 197o.godine.

Ad. 14.

Izmjena Odluke o radnora vremenu u organima uprave Skup- 
š t in e  opštine Banja Luka.

I z v j e s t i l a c  O iu j i ć  B ogo l jub ;
Odbornik Pai l  I v i c a :  I s t i ć e  da n i jedna  radna o rg a n iz a c i -  

j a  n i j e  u s v o j i l a  predloženo radno v r i je m e . Predlaže da se počin je  
s a  radom u 7 ćasova .

Izmjena Odluke o radnom vremenu u organima uprave Skup- 
š t i n e  opštine Ban ja  Luka, jednoglasrio je  u svo jen .

Preds jedn ik  Bab ić  Zivko o b raz lo ž io  je p r i j e đ l o g  za sk i -  
danje s dnevnog reda  Odgovora na odbornička p i t a n j a , t e  unošenja 
u dnevni red naredne s je đ n ic e .

Odbornik Ivan ić  Jovo: P o s t a v l j a  p i t a n je  za š to  mu n i je  
odgovoreno na p i t a n je  r a d i  čega su bodovanje stanova v r š i l i  zapo- 
s l e n i  i n ž e n je r i  i  t e h n i č a r i ,  kada ima n ezap o s !en ih .  I s t o  tako n i-  
j e  zadovol jan  odgovorom o honorarnoj n a s t a v i .

Pošto je i c r p l j e n  dnevni r e d ,p r e d s je d a v a ju ć i  j e  z a k l ju č io  
s je d n ic u  u 18 časova .

ZAPISNICAR PREDSJEDAVAJUĆI
Babić Zivko
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s a  з jednicu Skupštlne opštlne Banja Luka od 29*4*1960«/sod*

&  Angllgg o kretan ju  privrodo 1 druatvo ih  t;lu,2bi u 
. i  i. 1 ra  :vo jnim taopućno t i  a  u 19б8.#?о ’ in i ,

jv jo st io e «  Hoočeviđ Vlado (Bkrbiđ Slsvko)

J \ k )  Z rtk ljičci o poljoprivro  i t
Iz v jo s tio c t  Savić In/5, Ju ian* i l i  Djuran Л o

/  ( Q  R ozu ltati poalovonja privrodnih o re an izac ija  po 
i  i цр u/iitaa za 1967* couinu,

Iz v jo a tio c :

Iz v jo a ta j o racu za 1967.sođinu З-Ж -  P i l i j  vla 1о5
B . ija  Хлхка*

Izv jo o tio c t

m Рговгаш razvo ja  oonovniii šk o la  za pe iod I 9 G0- I 975

tfO lno ,
\  I z v jo s t i la c t  Ibrahioabesović Utrail

у  \ j  6* js?cgram o lo k tr if ik a c i  j e #
I z v je s t i la c t  P u il I iv ic a

)  7 y  Odluka koja aoajon ju je  U rbaniatički plan# 
I z v je s t i la c t  Pićo Orunić

J  8e j£ je5en je  o dav ш ju  naziva ulioaua«

I z v j o t i l  ct Zdravko tfalantlđ«

upr iv u§
9# Нјебепје o e tu v ljen ju  кР "HTŽnica" pođ pt iiiudnu 

Izv ju a t i l  ios Damjanovlć / j t o .

lo «  Gdg’vori 1a alboiniČka p ita n ja .
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1 * «*rljedlo£ Ođluke о iso jo co  Uđluke o aajvifilzs c je n a - 
na 1 лл jv lS ia  uar aioa u nalopi4>daji ođrođ jen lh  p- oisvo  л, 

I z v je u t i l  ct Potkovid Uojeui*

P rijed lo  ; Odluke 0 ustanovljon ju  Oaicrado Вгш
□1 j lo a t l

3Ф ^ r ijo đ lo «  Нјебопја o fin an aijo ! om plonu c ; ava 
n j ano : aaioodoprinooa ц 1968«£0d in i* 

isv jo o t i la o i

\ J  P r i jo l lo «  а ј-б о п ја  o upotrebl udru.';enih ; л г о  otava  
,̂ 77тг4тг i  opšti.io  lianja Luka,

lz v je a t i la e s

J5m iza jen a  Udluke o radnoa vromonu u organlc« Uprevo 
:;i:up i'io  opštino iionja Luka.


